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Vojtěch Pačan a Gabriela 
Klempárová: Bůh si nás našel 

9/2014 

Vojtěch Pa‐
čan a Gab‐
riela Klem‐
párová osla‐
ví letos na 
podzim 40. 
narozeniny. 
Gábina je o 
měsíc starší. 
Jsou spolu již 
22 let. Vojta 
v roce 1992 
nastoupil do 
práce do 
firmy v No‐
vém Sedle, 
kterou vedl 
Gábin otec 
FranƟšek 
Klempár. 
Tam se se‐
známili a 
brzy začali spolu žít. V roce 
1993 se jim narodil první 
syn Marek. Marek je již do‐
spělý, vyučil se instalatérem 
a čeká se svojí přítelkyní 
Hankou první dítě. Stará se i 
o její dvě starší děƟ, Janičku
a Tomáše Golkovské. V roce 
1997 se Vojtovi a Gábině 
narodila dcera Adriana. Ad‐
riana se učí v tříletém učeb‐
ním oboru kuchař ‐ číšník, 
od září začíná studovat po‐

slední rok školy. K dvěma 
dětem přibyla v roce 2006 
dcera Jennifer a v roce 2010 
syn Vojtěch. Vojta i Gábina 
jsou v evidenci úřadu práce 
a hledají zaměstnání. Vojtův 
sen je pracovat v církvi jako 
evangelista mezi Romy. Již 
nyní tuto práci dělá a velmi 
ho naplňuje. Všude ho do‐
provází Gábina, která je mu 
velkou oporou a pomocí a 
která výborně vaří, což už 

poznali i 
mnozí ná‐
vštěvníci 
romských 
bohoslu‐
žeb. Oba 
dva proží‐
vají ve vzá‐
jemném 
vztahu nej‐
krásnější 
období. Do 
jejich vzta‐
hu vstoupil 
Bůh a 
všechno je 
od té chvíle 
jiné.  
Gábi, jak 
vnímáš 
změny      

       ve vašem životě? 
Jsem šťastná. Za poslední 
dva, tři měsíce se z mého 
Vojty stal zcela jiný člověk. 
Nikdy v životě jsem si ne‐
myslela, že mě něco takové‐
ho potká. Vojta pořád jen 
honil peníze, doma vůbec 
nebyl, mluvil sprostě, život s 
ním nebyl jednoduchý. Na‐
jednou má úplně jiné hod‐
noty, je ke mně i k dětem  
 (Pokračování na další straně)  1 

Gábina a Vojta (uprostřed) s dětmi (zleva) Markem, Vojtou, Jeni a Adrianou.  



2 

 
laskavější. Na druhou stra‐
nu musím říct, že je zároveň 
na děƟ přísnější. Začal je 
vychovávat, a z toho mám 
také radost. 
Jak se to stalo?   
Já ani Vojta nevíme. Jednou 
na mě zvonil venku Vojta, 
říkal, že se mám obléct a že 
jdeme na romskou boho‐
službu, že to slíbil Tomáši 
Kábrtovi. Tak jsme šli a od 
té doby jsme zůstali. Bůh si 
nás tak našel.  
To jste byli ve sboru       
poprvé? 
Ne, to ne. Již dříve občas 
chodila na dětské akce naše 
malá Jeni, brali ji s sebou 
její sestřenice Nikola a Va‐
nesa. Jednou jsme si ji tam 
šli vyzvednout během so‐
botní bohoslužby. Šla jsem 
dovnitř a byla jsem velmi 
udivena, když jsem uvnitř 
uviděla Tomáše Kábrta. My 
ho s Vojtou znali, pomáhal 
nám s propagací kulturních 
akcí pro Romy, které pro 
město děláme už několik 
let. V tomto prostředí jsem 
ho vůbec nečekala. Hned 
jsem šla ven za Vojtou a on 
nechtěl věřit, že tam je To‐
máš. Začal se s námi hned 
bavit, zvát nás na oběd. I 
ostatní lidé ve sboru byli k 
nám velmi milí, laskaví, pří‐
jemní. Hodně mě jejich pří‐
stup k nám zasáhl. Nesetká‐
váme se běžně s ơm, aby se 
k nám lidé chovali tak hez‐
ky.  
Ty jsi věřící? 
Já věřím v Boha odmalička. 
Celá moje rodina byla po‐
božná. Chodili jsme do kos‐
tela každou neděli. Jako 
malá jsem byla pokřtěná, 
později i biřmovaná, i když 
ani přesně nevím, co tento 
obřad vlastně znamená. Já 
jsem svůj vztah ke Kristu 

nyní jen prohloubila a chtě‐
la bych být členkou církve 
advenƟstů. Mnohem větší 
změnu než u sebe vidím u 
Vojty.  

Odkud pocházíš?    
Ze Sokolova. Nikde jinde 
jsem nikdy nežila. Nejdřív 
jsme bydleli u nádraží a 
potom v Hornické ulici. S 
Vojtou jsme bydleli na ov‐
čárně, než nám město pro‐
dalo byt Alexandru Kendi‐
kovi. Přestěhovali jsme se 
do Jelínkovy ulice a teď rok 
a půl bydlíme v Křižíkově 
ulici. Moji rodiče Marie a 
FranƟšek a všichni souro‐
zenci ‐ sestra Renata, Marie 
a bratr FranƟšek také stále 
žijí v Sokolově. Rodiče se 
rozešli, mamka bydlí s nej‐
mladším bráchou. Táta měl 
těžký infarkt a leží v soko‐
lovské nemocnici v kómatu. 
Není mu ani šedesát let, 
myslíme na něj a modlíme 
se za něj. Moc bych si přála, 
aby se probral.  

Kam jsi chodila do školy? 
Na třeơ základku v ulici Bo‐
ženy Němcové. Pak jsem se 
vyučila přadlenou na Živ‐
nostenské škole. Praxi jsem 
dělala ve Svatavě. Oficiálně 
jsem pracovala pouze ve 
firmě mého táty ve sklárně 
v Novém Sedle. Jinak jsem 
si občas přivydělávala něja‐
kým úklidem. Teď jsem po 
mateřské a ráda bych si 
našla práci.   
Máš nějaké koníčky?  
Baví mě luštění křížovek, 
ráda si přečtu knihu nebo 
se podívám na pěkný film, 
hodně se mi líbí dokumen‐
tární filmy z Egypta. Nejrad‐
ši ale trávím čas s rodinou, 
ráda vařím. 
Nevadí Ti, že nejste s Voj‐
tou manželé?  
Jsem tak zvyklá. Na začátku 
jsme nechtěli, že není třeba 
mít svatbu. Pak už jsme o 
tom přestali přemýšlet. Teď 
je všechno zase jiné. Uvažu‐
jeme o svatbě, v podstatě 
jsou problémem tentokrát 
peníze. Romská svatba musí 
být pořádná, to nejde jen 
tak odbýt. Chtěli bychom se 
vzít ve sboru.  
Vojto, budete mít s Gábi‐
nou svatbu? 
Rád bych. Přemýšlím, jak to 
udělat, abychom vše zvládli 
finančně. Určitě nebudeme 
plaƟt hostům alkohol, sami 
nepijeme a nechceme, aby 
byli na naší svatbě lidé opilí.  
Souvisí to i s vaším přáním 
být pokřtění?  
Určitě ano, chceme si dát 
co nejvíc věcí, co můžeme 
ovlivnit, do pořádku. Chce‐
me se stát před Bohem 
manžely a také být pokřtě‐
ni. Také se chceme vypořá‐
dat s dluhy, které jsme za 
 (Pokračování na další straně) 
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svůj život nadělali. Čeká nás 
nelehký úkol, ale věříme, že 
s Boží pomocí lze zvlád‐
nout. Rádi bychom byli 
příkladem pro druhé, 
jsme ale na začátku. Boha 
znám jen chvíli, přesto už 
teď vím, že bez něj žít už 
nikdy nechci. Nedovedu 
si představit, že by mě 
něco od něj odvráƟlo. 
Našel jsem v životě po‐
klad. A kupodivu to nej‐
sou peníze, za kterými 
jsem se tolik let honil. 
Chodil jsem ověšený 
šperky a myslel si, jaký 
jsem frajer. Teď vím, že 
jsem byl akorát tak blbec.   
Jaký jsi žil život před ơm, 
než ses setkal s Bohem?  
Strašný. Tehdy mi to tak 
nepřišlo, ale když to vi‐
dím dnešním pohledem, 
tak mě mrzí, že jsem zka‐
zil život mnoha lidem 
kolem sebe.  
Čím? 
Tak například jsem prodával 
drogy. Když dneska vidím na 
bohoslužbě lidi, kteří si je 
ode mě kupovali, cíơm vel‐
kou lítost a jsem jim vděčný, 
když mi řeknou, že mi od‐
pusƟli a že je už nechtějí 
brát, že chtějí stejně jako já 
žít s Bohem. Děkuju Pánu 
Bohu za to, že napravuje, co 
jsem pokazil. Za prodej drog 
jsem byl dva roky v kriminá‐
le, nejdřív na Borech a pak v 
Ostrově nad Ohří. Toto moje 
věznění těžce snášel můj syn 
Marek, chyběl jsem mu. A 
také "manželka", ale nikdy 
mě neopusƟli, jezdili za 
mnou a já se měl ke komu 
vráƟt. A Pán Bůh je tak mi‐
losƟvý, že mohu být svěd‐
kem toho, jak moje děƟ, 
které toho se mnou moc 
hezkého nezažily, přesto 
touží po Pánu Bohu. Celá 

moje rodina chodí na boho‐
služby. Také maminka Jola‐
na, teta Eva a někdy bratr 
Patrik. 

Kolik máš celkem sourozen‐
ců? 
Čtyři, bratry Láďu a Patrika a 
sestry Nikolu a Terezu.  
Jaké jsi měl dětství?    
Hodně těžké. Od druhé až 
do páté třídy jsem žil v dět‐
ském domově v Dětenicích. 
Bylo nás na pokoji asi pade‐
sát a vychovatelé nás straš‐
ně bili.  
Jak ses tam dostal? 
Od narození do šesƟ let 
jsem bydlel s tátou v Ostro‐
vě nad Ohří u babičky Emí‐
lie. Máma bydlela ve Staré 
Pace, a když za mnou přije‐
la, vzala mě s sebou k ní. 
Začal jsem tam chodit do 
školy, později do Nové Paky, 
kam jednou pro mě přišli 
policajƟ a odvezli mě do 
Dětenic. Jezdil jsem domů 
jen občas na víkendy. Domů 

jsem se vráƟl až v páté třídě 
a další školní rok jsem chodil 
znovu do školy v Nové Pace. 
Když mě chtěli zase odvézt 

do děcáku, šel jsem na 
sociálku a řekl té paní, 
že si něco udělám, jestli 
se budu muset vráƟt. 
Nenáviděl jsem to tam. 
Děly se tam strašné věci. 
Byl jsem prý tehdy moc 
hezký, a to zapůsobilo 
na úřednici. Dala mi dvě 
stovky a poradila mi, 
abych okamžitě odjel za 
tátou do Ostrova. Udělal 
jsem to a celou cestu 
jsem sám zvládl. Ve 12 
letech jsem byl zase u 
táty a on mi slíbil, že už 
mě nikam nedá. Bydlel 
jsem znovu u babičky a 
školu dokončil zase v 
Ostrově. Pak jsem se 
chtěl vyučit obráběčem 
kovů v Nejdku, ale ne‐
doučil jsem se. Po dvou 
letech jsem šel praco‐
vat, potřebovali jsme 
peníze.  

Kde jsi pracoval?    
Na mnoha místech, napří‐
klad v Tesle, ve varské por‐
celánce, v habartovské fir‐
mě Abydos, v zednické firmě 
mého strejdy a nejdéle u 
FranƟška Klempára, Gábiny 
otce. Tam jsem vydržel 15 
let. Podnikali jsme spolu, 
než jsme se pohádali. Pak 
jsem jezdil do Německa na 
hromádky a kšeŌoval s věc‐
mi a nějaký čas jsem se živil 
prodejem drog. 
Jak ses k tomu dostal? 
Jednou jsem vezl kamaráda 
do Chebu a on vezl perviƟn. 
Viděl jsem, jak lehce vydělal 
peníze. Koupil ho za 200 
korun a za Ɵsíc korun ho 
prodal. Tak jsem se také 
pusƟl do prodávání drog. 
Dnes mě to velmi mrzí.  

(Pokračování ze strany 2) 
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Byl jsem později odsouzen a 
dva roky jsem byl ve vězení. 
Sám jsem perviƟn asi dva a 
půl roku také šňupal. Propa‐
dl jsem automatům a jako 
gambler a prodavač drog 
jsem točil dost peněz. Co 
jsem vydělal, jsem zase na‐
házel do automatů. S nimi 
jsem skončil teprve nedáv‐
no, až když mě oslovil Ježíš a 
dal mi nový smysl života 
ơm, že jsem začal s Tomá‐
šem pořádat romské boho‐
služby a jezdit o Bohu vy‐
právět do dalších vesnic. 
Dnes si na automaty ani 
nevzpomenu. Největší zkáza 
Romů jsou právě automaty. 
Všichni chtějí vyhrát, ale je 
to naprostá hloupost.  
Zůstaly Ɵ dluhy?     
Ano, obrovské. Už pracuju 
na tom, abych se s nimi 
s Boží pomocí vypořádal. 
Nebude to snadná cesta, ale 
já chci žít již čistým a spořá‐
daným životem. Nechci si již 
půjčovat, a proto čeká naši 
rodinu asi osobní bankrot a 
nový začátek. Je těžké pra‐
covat, když téměř celý plat 
jde na exekuce.  
Jak dlouho jsi bez práce?  
Už dva roky. Naposledy 
jsem dělal ve strojírnách, 
byl jsem tam dokonce dva‐
krát oceněn jako nejlepší 
pracovník, ale pak neměli 
práci a propusƟli mě. Udělal 
jsem si různé rekvalifikační 
kurzy, například na zámeč‐
níka, mám řidičák dokonce i 
na vysokozdvižný vozík, na 
jeřáb, také svářečák, ale nic 
nemůžu najít.  
Rád bych pracoval pro cír‐
kev. Jsem úplně nadšený z 
evangelizací, které již nyní s 
Tomášem Kábrtem a naší 
kapelou děláme. Od září 
chceme s Gábinou studovat 

dálkově teologii prostřed‐
nictvím internetu.  
Jak se stane, že takový člo‐
věk jako ty, uvěří Bohu?   
To kdybych věděl. Nikdy 
jsem nepřečetl žádnou kni‐
hu, na každého jsem se dí‐
val jen tak, abych poznal, 
jak ho využít a dostal z něj 
nějaké peníze, případně 
jinou pomoc, házel jsem 
peníze do automatů, nesta‐
ral se o rodinu, tohle všech‐
no je pryč. Každý den čtu 
Bibli, vstávám kvůli ní i ve tři 
ráno, jak se těším na čtení, 
snažím se pomáhat lidem a 
nejvíc ze všeho jsem si uvě‐
domil, jak moc miluju svoji 
Gábinu a naše děƟ. Nikdy 
jsem jí to neřekl a teď chci, 
aby to věděla. Vážím si to‐
ho, že se mnou byla v kaž‐
dém čase.  
Je mi jedno, že se mezi Ro‐
my příliš nevyznává láska 
ženě. Záleží mi na ní, záleží 
mi na dětech, chtěl bych 
napravit, co se ještě dá. 
Jsem rád, že všude jezdí se 
mnou, že ji baví se mnou 
sloužit druhým lidem. Ko‐
nečně poprvé v životě dě‐
lám to, co opravdu chci, co 
mě baví, v čem vidím napl‐
nění a smysl. Jsem vděčný 
nejvíce Tomášovi za to, jaký 
je a jak se nám věnuje. Hod‐
ně mi dává jeho podpora a 
vliv na nás. Je to velmi vzác‐
ný člověk. Ve sboru jsem 
poznal dalšího skvělého 
člověka, Bohouše Zámeční‐
ka. Tomáš i Bohouš s námi 
studují Bibli a hodně si poví‐
dáme. Vždycky se na jejich 
návštěvy těším a také jsem 
rád, když chodí na romské 
bohoslužby. I kazatel MarƟn 
Lindtner se mnou studuje 
Bibli a poznávám další milé 
členy sokolovského sboru 
advenƟstů. 
 Ne každý mi ale vyjadřuje 
přátelství, pro někoho jsem 

"jen" cigán, který je příliš 
hlasitý a dělá rozruchy. Já se 
ale nezlobím, což mi done‐
dávna také nebylo vlastní. 
Spíš je mi toho člověka líto a 
modlím se za něj. 
Byl jsi předơm věřící?      
Já jsem chodil do kostela jen 
tehdy, když jsem přišel Pána 
Boha požádat o peníze. Měl 
jsem peníze moc rád a neu‐
stále jsem hledal způsoby, 
jak je získat. Zpětně si uvě‐
domuju, že mě Pán Bůh čas‐
to slyšel i tak a pomohl mi. 
Dnes mám k Pánu Bohu ale 
úplně jiný vztah. Nejde mi o 
to, abych z něj dostával pe‐
níze, ale rád bych, aby mě 
používal, když mluvím k 
lidem, jako jsem byl já. Rád 
bych jim předal svého Boha, 
pomohl jim najít nový směr 
života, aby se jim lépe žilo. 
Někdy se sám divím, co ří‐
kám, kde se to ve mně bere. 
Dějou se se mnou věci, kte‐
rým nerozumím, ale které 
mě a moje okolí činí náš 
život radostným.  
Jsi zdravý? 
Mám cukrovku a píchám si 
injekce do břicha. Dříve 
jsem měl 150 kilo, nyní hub‐
nu a daří se mi to. 
Chceš něco říct na závěr? 
Chtěl bych říct, že jsem na‐
šel práci, která mě baví a od 
které se nemohu odtrhnout. 
Řekl bych, že se nejedná o 
práci, ale poslání. Děkuju 
Bohu, že mě i Gábinu našel 
a že s ním mohu v životě 
počítat. Rádi bychom byli co 
nejdříve spolu pokřtěni. 
Děkuju také za naši kapelu 
Devleskere čhave aven pod 
vedením skvělého muzikan‐
ta Janka Šintaje z Vřesové. 
Děkuji oběma za vaši 
upřímnost a laskavost.           
         HANA KÁBRTOVÁ  

(Pokračování ze strany 3) 
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Nová romská skupina, 
která působí při sboru 
církve advenƟstů v Soko‐
lově a hraje na zdejších 
bohoslužbách, se jmenuje 
Devleskere čhave aven ‐ 
Boží děƟ přicházejí. De‐
vleskere čhave ‐ Boží děƟ 
se jmenuje mnoho křes‐
ťanských romských skupin 
a dávají ơm najevo své 
duchovní zaměření. Do‐
datkem aven ‐přicházejí 
dává skupina najevo svou 
příslušnost k advenƟstům, 
kteří zvěstují brzký druhý 
příchod ‐ advent Ježíše 
Krista. Skupinu vede klá‐
vesista Janko Šintaj, na 
kytaru hraje Jožka Kavur, 
zpívají Andrea Klempáro‐
vá, Sára a Maruška Bílá, 

Vlaďka Strnadová, Mily 
Bariová a Jeny Pačanová, 
Skupina se schází k mod‐
litbám a zkouškám v mod‐
litebně sboru každou stře‐
du odpoledne a někdy i 
častěji, když připravuje 
nové písně a vystoupení v 
některém jiném místě 
regionu. Hráli, zpívali a 
společně s Vojtou Pača‐
nem promluvili o Pánu 
Bohu a spáse v Ježíši Kris‐
tu lidem i v Novém Sedle, 
Nové Vsi, Hořovicích nebo 
Vřesové.  České sdružení 
sborů církve advenƟstů  
velmi vítá tuto iniciaƟvu 
našeho sboru mezi Romy 
a podpořilo tuto skupinu 
nákupem nové kytary.        
      (tk)      

V sobotu 6.9. se bude v 
našem sboru žehnat dě‐
tem. AdvenƟsté nekřơ 
novorozence, protože 
vycházejí z Bible, kde je 
svatý křest výrazem svo‐
bodného rozhodnuơ 
člověka pro smlouvu s 
Bohem, ale prosí pro 
malé děƟ a jejich rodiče 
o Boží požehnání pro 
jejich život a vedení ke 
skutečným hodnotám 
daným nám lidem od 
stvoření světa naším 
Tvůrcem ‐ lásce a úctě k 
Bohu a lidem, čistotě v 
myšlení i jednání a prav‐
divosƟ života a vztahů. 
Požehnání dětem se 
uskuteční při dopolední 
i odpolední romské bo‐
hoslužbě vzkládáním 
rukou a žehnáním kaza‐
telů MarƟna Lindtnera a 
Bohuslava Zámečníka. 
Budeme se také modlit 
za školáky z našeho sbo‐
rového společenství, 
kterým začíná nový škol‐
ní rok a všechny jeho 
povinnosƟ. Pán Ježíš 
Kristus řekl: „Nechte 
děƟ přicházet ke mně, 
nebraňte jim, neboť ta‐
kovým patří království 
Boží. Amen, pravím 
vám, kdo nepřijme Boží 
království jako dítě, jistě 
do něho nevejde.“  Objí‐
mal je, vzkládal na ně 
ruce a žehnal jim  (Bible, 
Marek 10:14‐16).      (tk) 

Kazatelé 
požehnají 
dětem 

DEVLESKERE ČHAVE AVEN 
‐ BOŽÍ DĚTI PŘICHÁZEJÍ 

Beseda o filmu Muž zázraků  
Odpoledne v sobotu 
13.9. od 13:30 zveme 
do modlitebny našeho 
sboru  na besedu o fil‐
mu Richarda Pierce 
Muž zázraků, který je 

kriƟckým pohledem na 
okázalé a komerční 
projevy v náboženství. 
V hlavní roli kazatele ‐ 
„léčitele“ účinkuje ve 
filmu Steve MarƟn.     
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 Při  více  jak  dvaceƟleté  
praxi v duchovenské 
službě ve věznicích jsem 
zažil mnoho okamžiků, 
které se mne dotkly. 
Mnoho okamžiků, kdy 
jsem slyšel smutné a 
otřesné vyprávění od‐
souzených o jejich dět‐
ství, mládí, neurovna‐
ných rodinných pomě‐
rech, o jejich výhrách i 
prohrách a také o důvo‐
dech, pro které se do‐
stali až do vězení.  
Slyšel jsem mnoho vý‐
tek na adresu Boha, ale 
také dost vyznání a po‐
kory před ơm samým 
Bohem, který byl ve ve‐
dlejší cele obviňován a 
zatracován. Slyšel jsem 
modlitbu člověka od‐
souzeného na doživoơ 
za pět vražd, který vy‐
znal celý svůj život a 
odevzdal ho Bohu, mod‐
litbu „heparinového 
vraha“, který po přícho‐
du z vazby nemohl ani 
mluvit a byl fyzickou i  
psychickou  troskou, 
modlitbu mladého člo‐
věka, který ve svých čty‐
řiadvaceƟ letech zabil 
svou matku, protože byl 
závislý na drogách a 
právě prožíval „absťák“.  
A právě účast na rom‐
ské bohoslužbě 16. srp‐
na 2014 v našem soko‐
lovském sboru mě mezi 
zdi a ostnaté dráty věz‐
nice vráƟla. Člověk, kte‐
rý toto prostředí také 
okusil, ví, jak chutná vě‐
zeňská strava a jak se 
spí na vězeňské posteli, 
na základě společného 

zamyšlení nad Biblí za‐
čal vyznávat svou vinu. 
Vinu, kterou se dotýkal 
další osoby, která byla 
spolu s námi v jednom 
kruhu. Po přečtení pří‐
běhu syrského velitele 
vojsk Námana vyznal, že 
on je takovým člově‐
kem, jako byl špatný 
služebník proroka Elíši 
Geházi, který nečest‐
ným způsobem získal 
bohatství. Všem přítom‐
ným a před Pánem vy‐
znával: „ Já jsem jako 
ten služebník Geházi.  

Já jsem si vydělával pe‐
níze nečestným způso‐
bem. Okrádal jsem lidi, 
prodával jsem drogy, 
vymáhal potom na těch 
lidech peníze. Dělal 
jsem všechno pro to, 
abych byl bohatý, abych 
měl vliv. Mezi námi sedí 
jedna z mých oběơ, Kris‐
týna. Pán ji přivedl, aby 
byla mým svědomím, 
aby mi připomněla, jak 
jsem se choval, co jsem 
dělal, jak jsem jí a dal‐
ším lidem kazil život," s 
dojeơm hlase vyprávěl a 
pokračoval: "Řekni 
k tomu něco, Kristo, co 
nic neříkáš?! Známe se 
víc jak patnáct let. Řek‐
ni, jak dlouho jsem Ɵ 
prodával fety a potom 
tě je učil prodávat, až 
ses z toho dostala do 

kriminálu. Vyznávám 
tady před Bohem, že 
jsem byl špatný, hodně 
špatný člověk. Zkazil 
jsem Ɵ život, Kristo, a 
teď tady před všemi a 
před Bohem prosím za 
odpuštění. Můžeš mi 
odpusƟt?“  
Seděl jsem vedle něho, 
mráz mi šel po zádech a 
cíƟl jsem stejné působe‐
ní Božího Ducha jako při 
modlitbě pěƟnásobné‐
ho vraha. Do očí se mi 
draly slzy. Držel jsem ho 
za ruku a díval se na je‐
ho matku, tetu, na jeho  
životní  partnerku a na 
dospělého syna Marka, 
se kterým se delší dobu 
nevídal. Viděl jsem, že 
všichni ostatní se dívali 
na něj a poznávali, že ho 
nemohl nikdo změnit a 
přivést k takovému vy‐
znání a prosbě za od‐
puštění, jedině Bůh. 
Ten, který odpoušơ kaž‐
dému hříšníku a dává 
stejnou šanci všem. 
Prožil jsem krásný oka‐
mžik Božího přiznání se 
k člověku, který mu v tu 
pohnutou chvíli dokázal 
před celým shromáždě‐
ním otevřít své srdce. 
Nezmohl jsem se na nic 
jiného, než na to, že 
jsem ho vzal za ruku a 
silně ji Ɵskl na znamení 
souhlasu s ơm, co jsem 
právě prožil. Ten muž se 
jmenuje Vojta Pačan a 
vede v našem sboru 
romské bohoslužby. 
        BOHUSLAV ZÁMEČNÍK 

Prosba o 
odpuštění 
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Nejmladší zpěvačka kapely 
Devleskere čhave aven 
Jenifer Pačanová nastoupí 
v září 2014 do třeơ třídy 
na Základní škole v Soko‐
lově v Křižíkově ulici. Jeni 
se zúčastňovala křesťan‐
ských sborových akcí a 
společnosƟ Pohlazení již 
mnohem dříve, než začali 
chodit do sboru její rodiče. 
"Do sboru mě přivedly 
moje sestřenice Nikola a 
Vanesa. Jsem za to moc 
ráda. Díky nim jsem se 
mohla dozvědět o Bohu a 
také o tom, že jednou uvi‐
dím, jaké je to v nebi. 
Jsem ráda, že si něco tako‐
vého nenechaly pro sebe. 

Také o Bohu teď vyprávím 
zase svým kamarádkám. 
Je důležité, aby věděli 
všichni, co nás hezkého 
čeká, když budeme chơt," 
říká malá Jeni, která je 

neustále plná otázek. Má 
starší sourozence Adrianu 
a Marka, kterému nikdo 
neřekne jinak než Bobeš, a 
pak také mladšího čtyřle‐
tého Vojơka, kterého má 
opravdu moc ráda. Letos 
byla poprvé na skautském 
táboře Pathfinderu na Ha‐
dovce u KonstanƟnových 
Lázní. Moc ji baví zpívat v 
kapele a také si ráda hra‐
je. Její nejlepší kamarádka 
je Janička Golkovská. 
"Mám moc ráda příběh o 
malém Mojžíšovi," říká 
Jeninka, která si moc přeje 
mít vlastní Bibli v koženém 
pouzdře na zip.      
      (hk) 

Představujeme malou zpěvačku Jeni Pačanovou 

NÁVŠTĚVA 
Na pozvání Vojtěcha Pača‐
na přijede v sobotu 27.9. 
do Sokolova na romskou 
bohoslužbu v modlitebně 
advenƟstů vyprávět svůj  
příběh jepƟška  Marie 
Immaculata Konvalinková. 
Vojtěch Pačan ji společně 
se sokolovskou výpravou 
poznal na fesƟvalu United 
ve Vseơně. Zúčastnili se 
tam jejího semináře „Já a 
vězení? To se mi nemůže 
stát.“ Mgr. Marie Immacu‐
lata Konvalinková OSF je 
členkou Kongregace Škol‐
ských sester sv. FranƟška, 
členkou SpolečnosƟ pro 
návykové nemoci a absol‐
ventkou sebezkušenostní‐
ho psychoterapeuƟckého 
výcviku SUR. Devět let 
působila v Brně jako pas‐
torační asistentka pro uži‐
vatele drog a vězně. 
V současné době působí 

jako vychovatelka na dív‐
čím internátě v Praze 
a jako terapeutka na Dět‐
ském a dorostovém deto‐
xu v Praze. Dvanáct let ve 
volném čase vykonává 
dobrovolnou duchovní 
službu ve věznicích nebo 
přednáší pro různé insƟtu‐
ce či farnosƟ o drogové 

a jiné závislosƟ. Od října 
2013 navštěvuje věznice 
Praha – Ruzyně a Řepy 
a ženskou věznici ve Světlé 
nad Sázavou. Při svých 
přednáškách vychází 
z profesní a vlastní zkuše‐
nosƟ se závislosơ. „Ježíš 
nám na příběhu cizoložné 
ženy ukazuje, že každý 
z nás je hříšník, který ne‐
má právo odsuzovat dru‐
hého hříšníka. Ve své práci 
se často setkávám s ơm, 
že se hříšník (narkoman, 
kriminálník, prosƟtutka) 
odsuzuje sám, protože 
předpokládá, že bude dru‐
hými odsouzen. Proto se 
jim snažím předat Ježíšovo 
radostné poselství, že na‐
děje a odpuštění existuje 
pro každého člověka. Čas‐
to to dokumentuji na 
svém vlastním příběhu, 
aby to lépe pochopili.“ 

MARIE IMMACULATA 
 KONVALINKOVÁ 



Není‐li uvedeno jinak, místem koná‐
ní je modlitebna sboru Církve adven‐
Ɵstů sedmého dne v Sokolově na 
Kraslické ulici 494/14 
 
STŘEDA 3.9. 18:00 Beseda s Tassem 
Saadou, křesťanem a bývalým čle‐
nem ochranky a řidičem Jásira Arafa‐
ta, vůdce tzv. Organizace pro osvo‐
bození PalesƟny v Evangelickém kos‐
tele v Sokolově na Nábřeží P.Bezruče  
ČTVRTEK 4.9. 18:00 Úvod do Bible s 
T. Kábrtem v Městské knihovně Cho‐
dov: „Nepatrný“ Bůh  
PÁTEK 5.9. 15:30 pro děƟ skautský 
Klub Pathfinder, 18:00 Velký příběh 
Bible: Bůh hledá společenství  
SOBOTA 6.9. 9:30 Sobotní biblická 
škola: Boží zákon, 11:10 Požehnání 
dětem a kázání MarƟna Lindtnera, 
13:00 Horký brambor ‐ s M. Lindtne‐
rem na ožehavé téma, 16:00 Rom‐
ská bohoslužba s požehnáním dětem 
a skupinou Devleskere čhave aven, 
vedou Vojtěch Pačan a B. Zámečník 
NEDĚLE 7.9. 8:30 Sborová brigáda 
ÚTERÝ 9.9. 18:00 Úvod do Bible s T. 
Kábrtem v Městské knihovně Loket: 
MulƟkulturní Bůh 
PÁTEK 12.9. 15:30 pro děƟ skautský 
Klub Pathfinder, 18:00 Koncert rom‐
ské skupiny Devleskere čhave aven 
se slovem Vojty Pačana ‐ Klub Šnek v 
bývalém kině v Kraslicích, 18:00 Vel‐
ký příběh Bible: Bůh hledá společen‐
ství II ‐ modlitebna CASD Sokolov 
SOBOTA 13.9. Sobotní biblická ško‐
la: Sobota, 11:10 kázání T. Kábrta: 
ImperaƟv lásky, 16:00 Romská bo‐
hoslužba se skupinou Devleskere 
čhave aven, vedou Vojtěch Pačan a 
Tomáš Kábrt 

NEDĚLE 14.9. 17:00 
Romská bohoslužba 
pod širým nebem se skupinou De‐
vleskere čhave aven a slovem Vojty 
Pačana v Nové Vsi u obchodu 
PONDĚLÍ 15.9. 18:00 Úvod do Bible 
s T. Kábrtem v býv. kině v Kraslicích: 
Společnost světa a společenství ducha 
ČTVRTEK 18.9. 18:00 Úvod do Bible 
s T. Kábrtem v Městské knihovně 
Chodov: Zpívající Bůh 
PÁTEK 19.9. 15:30 pro děƟ skautský 
Klub Pathfinder, 18:00 Velký příběh 
Bible: Boží králové a kněží  
SOBOTA 20.9. 9:30 Sobotní biblická 
škola: Smrt a vzkříšení, 11:10 Kázání 
Aleny Novákové, 16:00 Romská bo‐
hoslužba se skupinou Devleskere 
čhave aven, vedou Vojtěch Pačan a 
Tomáš Kábrt 
ÚTERÝ 23.9. 18:00 Úvod do Bible s 
T. Kábrtem v Měst. knihovně Loket: 
ImperaƟv lásky 
PÁTEK 26.9. 15:30 pro děƟ skautský 
Klub Pathfinder, 18:00 Velký příběh 
Bible: Boží králové a kněží II  
PÁTEK 26.9.‐NEDĚLE 28.9. Společný 
výlet sdružení Pohlazení na Boží Dar  
SOBOTA 27.9. Sobotní biblická ško‐
la: Druhý příchod Ježíše Krista, 11:10 
Slavnost Večeře Páně s M. Lindtne‐
rem a B. Zámečníkem, 16:00 Rom‐
ská bohoslužba se skupinou Devles‐
kere čhave aven a řádovou sestrou 
Marií Immaculatou Konvalinkovou,  
vede Vojtěch Pačan  
PONDĚLÍ 29.9. 18:00 Úvod do Bible 
s T. Kábrtem v býv. kině v Kraslicích: 
Ježíš a ženy  
  Více na //sokolov.casd.cz  
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